
AUSCO Australian Nunphung Cawnpiaknak

Biahmaithi

Australia i nunnak caah timhcia na sinak hnga bawmh 
dingah hi catialmi pawl tuaichihmi hi pek na si.

Thawngthanhmi cu rel fawi tein tial a si. Cheukhat ruahnak 
pawl fianter dingah hmanthlak zong kan hman.

Hi bantuk hmelchunhnak na hmuh ahcun Rel Fawi phun a 
si kha na hngalh lai.

Hi thawngthanhnak cu Australia ram Zatlangnun lei 
Riantuannak Zung (Australia Department of Social 
Services - DSS) caah Ramkip Peemnak Bu (International 
Organization for Migration - IOM) nih a chuahmi a si.

Hi catialmi pawl tuaichihmi chungah hin zeidah a um ti 
rel dingah bawmh na hal khawh. Hawikom, chungkhar 
minung asilole bawmtu pakhat khat nih an in bawmh 
khawh men lai.
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Hi catialmi pawl tuaichihmi chungah zeidah a um?

Hi catialmi pawl tuaichihmi chungah na hmuh hnga 
dingmi cu:

•	 cawlcanghnak kong tialnak cauk

•	 a biapi mi tlangtar pawl kong thawngthanhnak 
cauk pante pawl

Thawngthanhmi tialnak cauk pante nih na cawnmi 
pawl kong ah an bawmh lai:

•	 Australia i nunning cu zei dah a lawh timi kong

•	 Australia lei tlawnnak kong
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•	 Australia chungkhar pawl kong

•	 na umthutnak dingah an bawm kho dingmi 
riantuan piaknak pawl kong

•	 na ngandamnak kong

•	 umnak peknak le umnak hmun pawl kong

•	 riantuan le rian pawl

•	 sianginn kai le cawnnak kong

•	 upadi kong
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•	 tha tein na tangka khonnak kong

•	 a himmi sinak kong

•	 nunphung lei siarem lomi tete – thil thar pawl hmuh 
lengmangnak kong

•	 zungkhar ni pawl kong

•	 tlunkalnak caah na hman khawh dingmi kong

•	 na hngalhmi minung he i pehtlaih in umthutnak kong
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Cawlcanghnak kong tialnak cauk nih hmuhmi thil tialnak 
a ngei. 

Ngahmi thil tialnak cu zeidah na cawn timi lam 
hmuhsaknak lam pakhat a si. 

Hi pawl zoh dingah an bawmh lai:

•	 zeidah na cawn cang timi

•	 zeidah cawn na herh rih timi

AUSCO Kong

AUSCO cu na lamthluan ah a pakhatnak kar hlan a si.

Australia na phanh tik le um hram na thawk tikah tam 
deuh na cawn te lai.
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Na tuah khawh hnga dingmi cu:

•	 theihhngalhnak peknak tuahmi pawl ah tam deuh na 
kai kho lai

•	 cawlcanghnak kong tialnak cauk na hmang kho 
peng lai

•	 hi catialmi pawl tuaichihmi chungah a ummi 
thawngthanh pawl kha tha deuh in naa fiang kho lai

Australia i nunning kong cawnnak cu na nun chung 
dihlak na tuah hnga dingmi a si.
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Australia i na nunning thar kha duhfahnak thinlung he na 
zoh a hau.

Zaangfahnak in lungsau tein um.

Zaangfahnak in cawn dingah duhnak ngei.

Hi rel fawi catialmi pawl cu Hmanthlak Hmelchunhnak pawl, hman 
lengmangmi hmanthlak e phungning in tuah tawnmi hmanthlak pawl 
hmannak in Thawngpaang Kawltu Phu (Information Access Group) nih an 
sermi a si. Nawl peknak um lo in hmanthlak pawl hmanthan khawh a si lai 
lo. Hmanthlak pawl kong dothlatnak pakhat khat caah, zaangfahnak in hika 
ah hin zoh www.informationaccessgroup.com
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Hi ka a lonnak cahmai hi cu nganh ta hramhrammi a si

Mipeem Caah Tuantu Ramkip Huap Phu  

nih Australian Cozah Zatlang Bawmhnak 

Phu ai-awh in a cawnpiak hna


